

Title (en)

Metering pump with a rotary piston.

Title (de)

Dosierpumpe mit einem Drehkolben.

Title (fr)

Pompe de dosage avec un piston rotatif.

Publication

EP 0298140 A1 19890111 (DE)

Application

EP 87109720 A 19870706

Priority

EP 87109720 A 19870706

Abstract (en)

The invention relates to a metering pump with a slot-controlled rotary piston (14) which is moved by way of an accompanying hub (3). The centre point of the carrier ball joint (4) fixed to the hub (3) and arranged outside the axis of rotation lies in the hole of the freely revolving disc cam (5) enclosing an angle with the axis of rotation of the hub (3). The freely running disc cam (5) is arranged inside a setting disc (6), by means of which the angle enclosed with the axis of the hub (3) can be modified. A pivotally connected nut (9) and an axially adjustable screw spindle (10) provided with a thread serve for modifying the angle of inclination of the setting disc (6). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Dosierpumpe mit einem schlitzgesteuerten Drehkolben (14), der über eine sich mitbewegende Nabe (3) bewegt wird. Der Mittelpunkt des an der Nabe (3) befestigten und außerhalb der Drehachse angeordneten Mitnehmerkugelgelenks (4) liegt in der Bohrung der mit der Drehachse der Nabe (3) einen Winkel einschließenden, frei umlaufenden Steuerscheibe (5). Die freilaufende Steuerscheibe (5) ist im Inneren einer Stellscheibe (6) angeordnet, wobei der mit der Achse der Nabe (3) eingeschlossene Winkel geändert werden kann. Zur Änderung des Neigungswinkels der Stellscheibe (6) dienen eine gelenkig angeschlossene Mutter (9) und eine axial verstellbare mit einem Gewinde versehene Schraubenspindel (10).

IPC 1-7

F04B 7/06

IPC 8 full level

F04B 7/06 (2006.01)

CPC (source: EP)

F04B 7/06 (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 3168872 A 19650209 - PINKERTON HARRY E
- [Y] FR 542213 A 19220808
- [Y] US 2896459 A 19590728 - JEMISON VOLNEY M, et al
- [A] DE 943876 C 19560601 - LORRAINE DE TRAVAUX FERROVIAIR

Cited by

EP1260366A1; DE4409994A1; US5472320A; FR2764343A1; BE1012533A5; AT413869B; GB2410301A; GB2410301B; WO0240864A1

Designated contracting state (EPC)

AT DE FR

DOCDB simple family (publication)

EP 0298140 A1 19890111

DOCDB simple family (application)

EP 87109720 A 19870706